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BRM.0002.56.2023 
Protokół Nr LVI/23 

z LVI sesji Rady Miejskiej w Rynie 
odbytej w dniu 29 marca 2023 roku 

 
 
 
 
Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy  przy ul. Ratuszowej 2 w Rynie   
w godz.15:00 do 16:20.  

 
W obradach uczestniczyli: 
 
-     Radni Rady Miejskiej  
-     Burmistrz MiG                          -   Jarosław Filipek      
-     Sekretarz Gminy                      -   Monika Chyła 
-     Skarbnik Gminy                       -   Agnieszka Kozłowska–Budka 
-     Prezes PGKiM                         -  Juliusz Leczycki 
-     Dyrektor RPEKiT                     -   Marta Dąbrowska 
-     Kierownik MGOPS                  -   Ewa Modzelewska 
-     Z-ca Dyrektora Z S-P             -   Hanna Saramak 
 

Porządek posiedzenia: 
 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Zapytanie o ewentualny wniosek w sprawie zmiany porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z sesji w dniu: 22 lutego i 10 marca 2023r. 
4. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między sesjami. 
6. Sprawozdania z działalności w 2022 roku: 
    1/ Zespołu Szkolno-Przedszkolnego 
    2/ Regionalnego Parku Edukacji, Kultury i Turystyki  
    3/ Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania stypendiów Burmistrza Miasta i Gminy   
    Ryn w ramach „Lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży Zespołu Szkolno- 
    Przedszkolnego w Rynie”. Druk 1  
8. Podjęcie uchwały w sprawie zasad przeprowadzania naboru wniosków o zawarcie umów najmu lokali   
    mieszkalnych w ramach pomocy państwa w ponoszeniu wydatków mieszkaniowych w  pierwszych latach   
    najmu mieszkania. Druk 2 
9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz  
    zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ryn na rok 2023.” Druk 3 
10. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży  nieruchomość oznaczoną nr 107/2 w obrębie   
      miasto Ryn gm. Ryn. Druk 4 
11.Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży  nieruchomości od nr 409/11 do nr 409/16 oraz   
     nr 604 w Sterławkach Wielkich gm. Ryn. Druk 5 
12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Wojewodą Warmińsko –   
      Mazurskim w sprawie powierzenia Gminie Ryn prowadzenia zadań zleconych z  zakresu administracji   
      rządowej dotyczących utrzymania grobów i cmentarzy wojennych. Druk 6 
13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  
      Miasta Ryn, ul. Świerkowa. Druk 7 
14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa Warmińsko-  
      Mazurskiego na dofinansowanie zadań związanych z funkcjonowaniem Biura Regionalnego Województwa  
      Warmińsko-Mazurskiego w Brukseli na rok 2023. Druk 8 
15. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży  udziału 1/2 w nieruchomości  oznaczonej nr  
      62/2 w Słabowie gm. Ryn. Druk 9 
16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym umowy dzierżawy   
      na okres 10 lat części nieruchomości oznaczonej nr 123/16, nr 150/8 i nr 150/9 w obrębie miasto Ryn gm.  
     Ryn. Druk 10 
17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Ryn na 2023r. Druk 11 
18.  Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn na lata 2023    
      - 2031. Druk 12 
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19.  Rozpatrzenie wniosku Prezesa Stowarzyszenia Przedsiębiorców i Handlowców Miasta i Gminy  
       w Rynie.  
20. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje.    
21. Zamknięcie posiedzenia.                          
 

Ad.1  Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej. Stwierdził prawomocność obrad, 
w których  uczestniczyło 14 radnych. Nieobecni: Pani M. Owczarek. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
 
Ad.2  Zapytanie o ewentualny wniosek w sprawie zmiany porządku obrad. 
 
Nie zgłoszono wniosku o zmianę porządku obrad. 
 
Ad.3  Przyjęcie protokołu z sesji w dniu: 22 lutego i 10 marca 2023r. 
 
1/ Uwag do protokół z 22 lutego 2023r. – nie zgłoszono. Protokół przyjęto większością głosów. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, 
Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, 
Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Jolanta Danuta Kołakowska 
NIEOBECNI (1) 
Marta Agnieszka Owczarek 
 
2/ Uwag do protokół z 10 marca 2023r. – nie zgłoszono. Protokół przyjęto jednogłośnie. głosów. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata Jabłońska, 
Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, 
Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Krzysztof Cybul 
NIEOBECNI (1) 
Marta Agnieszka Owczarek 
 
Ad.4  Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w okresie między   
         sesjami. 

Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - wpłynęło pismo mieszkanki Rynu dotyczące między innymi 
sprzątania po psach. Pani tutaj sugeruje, czyby nie trzeba było płacić podatku od psów. No, już z paroma 
osobami rozmawiałem twierdzą, że skutek będzie odwrotny, bo jak ktoś zapłaci podatek, to od razu z autem 
uważa, że ktoś po nim powinien posprzątać. Ja myślę, że to nie jest sprawa, bo też wspomina pani w tym 
piśmie o nakładaniu mandatów na takiej osoby, no to chyba mentalność właściciela psa stanowi o tym, czy on 
po sobie sprzątnie, czy nie sprzątnie. Jestem to na pewno jakiś problem na osiedlach bo najprościej jest 
wyprowadzić psa zaraz z klatki schodowej i po załatwieniu swoich potrzeb zabrać go z powrotem, a to co pies 
zostawi zostaje już na trawniku, czy chodniku. Po zimie to wszystko widać ewidentnie ile tego jest, także sprawa 
myślę, że bardziej w kwestii tego, żeby mieszkańcy podchodzili do tego sami i sprzątali po swoich 
podopiecznych. I druga sprawa, to niszczenie drzewek między innymi jest to wspomniane jedno drzewko, które 
nawet nie zostało złamane, a zostało ścięte między osiedlem, a Biedronką, no na akty wandalizmu już nie 
poradzimy, niestety są ludzie, którym łopatologicznie by chyba trzeba było wyłożyć po co drzewo rośnie, żeby 
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tego nie niszczyli no i na to już raczej wpływu my nie mamy. Wpłynęło też pismo Komendanta Powiatowego 
Policji, dotyczące, pamiętacie państwo wcześniej były pismo, abyśmy jako samorząd wsparli zakup psa do 
narkotyków, tutaj ze strony Pana Burmistrza poszło pismo mówiące o tym, że część samorządów i z tego, co 
pamiętam nadleśnictwo miały się złożyć na, na tego psa. No i z tego pisma wynika, że chyba jednak Pan 
Komendant nie zebrał tych pieniędzy i zwraca się raz jeszcze do nas z prośbą o wsparcie. 
 
Ad. 5  Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między sesjami. 
          - sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokółu. 
 
Pan J .Filipek – Burmistrz MiG - jeżeli chodzi o uchwały, to macie państwo na tabletach, natomiast działania, 
więc tak 27 lutego uczestniczyłem w posiedzeniu Rady Ochrony Wielkich Jezior Mazurskich, to są, co jakiś czas 
odbywają się,  3 marca, to nasi strażacy mieli walne zebranie, ryńscy strażacy walne zebranie stowarzyszenia, 
też w nim uczestniczyłem, 7 marca odbyło się walne zgromadzenie Międzygminnego Związku Gospodarki 
Odpadami, no to też takie na tych, na początek roku, to są takie spotkania zatwierdzające różnego rodzaju 
sprawozdania ,spotkanie, 16 marca odbyło się spotkanie w spawie przez, powiększanie oddziałów, ja 
oczywiście tego nie komentuję, czy to jest dobre, czy nie, bo ja nie widziałem biznesplanu, więc mówię tylko o 
faktach, no i do tego są potrzebne pieniądze. Nie mogliśmy do końca się dowiedzieć, jakie pieniądze, ale 
oczekiwania były od nas takie, że my będziemy żyrantami tego kredytu. No, po pierwsze to nie ma, to jest w tej 
obecnej sytuacji niemożliwe, jeżeli chodzi o prawo zupełnie, to jest niemożliwe, no ale poza tym, no wiemy, jak 
to wygląda. Dwa i pół roku temu szpital został przejęty od starostwa z zerowym kontem, tak zwanym, w nie tak 
zwanym tylko zerowym, nie miał żadnego zadłużenia, no teraz nawet nie wiemy ile, wiemy, padła cyfra, że 
około 5 milionów na bieżących i z tego, co wiem, to dotyczy to tylko jednego roku. Także naprawdę nie wiem w 
jakim stanie jest szpital i trudno tu podejmować jakieś decyzje, więc ja się absolutnie do niczego nie 
zobowiązałem. Oczywiście rozmawialiśmy również na takim bieżącym dofinansowaniu, jak to kiedyś bywało, że 
trzeba było kupić, jakiś sprzęt dokupić do szpitala i wtedy możemy o tym rozmawiać i to jest zgodne z prawem. 
Natomiast absolutnie żadnej bieżąca działalność na wynagrodzenia. Padła jakaś propozycja, żebyśmy się 
dobrowolnie opodatkowali, od mieszkańca 25 zł, przecież to jest niemożliwe, więc w tej chwili prawnie jest to 
zupełnie niemożliwe. Ustawy wyraźnie mówią na co możemy przekazać pieniądze. Oczywiście są różne 
możliwości, ale powtarzam, w tej sytuacji prawnej nie ma możliwości, żeby w bieżącej działalności, wspierać 
bieżącą działalność szpitala. W dniu 17 i 18 marca odbył się tu u nas na hali turniej badmintona: jeden jako, 
wojewódzki 17, drugi był ogólnopolski, też dużo osób korzystało świetnie, że ten badminton tak się ładnie tu 
rozwija. 20, od 20 do 23 uczestniczyliśmy w zebraniach wiejskich, w 10-ciu zebraniach wiejskich, gdzie byli 
wybierani sołtysi, no to jest tak mniej więcej połowa, bo później na jesień w późniejszym jeszcze terminie 
pewnie pozostałe wybory się odbędą , 22 marca uczestniczyłem w spotkaniu w Nadleśnictwie w Giżycku tam 
jest zawiązywane takie stowarzyszenie, które ma między innymi oczywiście, jeszcze zobaczymy, jak to będzie 
wszystko wyglądało, między innymi wytypować takie miejsca szczególne, gdzie najczęściej mieszkańcy, lasy 
oczywiście, gdzie my, mieszkańcy najczęściej korzystają z tych miejsc, no i one mają mieć trochę inną 
gospodarkę leśną. Oczywiście diabeł tkwi w szczegółach, zobaczymy jak, w którą stronę to pójdzie u nas jest 
taki parę miejsc, chociażby pierwsze, który przychodzi do głowy, to jest nad jeziorem Ołów, ta część do 3 plaży, 
no dobrze by było, żebyśmy się kiedyś nie obudzili i zrąb pójdzie, wytną nam wszystko, więc to ma w jaki 
sposób zabezpieczyć, no zobaczymy, to są same początki zobaczymy, jak to będzie wyglądało. 
 
Ad.6  Sprawozdania z działalności w 2022 roku: 
   
 1/ Zespołu Szkolno-Przedszkolnego – sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 
 
Pani H. Saramak - Z-ca Dyrektora Zespołu Szkolno-Przedszkolnego - takie najważniejsze informacje 
umieszczone były w sprawozdaniu, z takich rzeczy, które na bieżąco, w tej chwili, co się dzieje mogłabym 
powiedzieć, że Pani Dyrektor jest w trakcie przygotowywania arkusza organizacyjnego, z którego wynika, że 
wszyscy nauczyciele, pracownicy etaty. Zmniejszy nam się o jeden oddział w szkole, liczba oddziałów 
klasowych, natomiast w przedszkolu, tu jestem bardzo zaskoczona czego nie było od lat, już na tą chwilę, gdy 
skończyła się, czas rekrutacji, czyli 17 marca, mamy zaplanowane sześć grup, liczba dzieci to jest 131 na tą 
chwilę i już mam 6 dzieci, które oczekują na tą rekrutację dodatkową, uzupełniają w sierpniu. Cóż jeszcze, 
kilkoro nauczycieli rozwiązuje stosunek pracy przechodząc na zasłużony wypoczynek, czyli emeryturę. Na tą 
chwilę też pracuje u nas kilku nauczycieli, szczególnie w szkole, z różnych względów, są to emeryci. Wynika to 
po prostu z nieprzewidzianych okoliczności nauczycieli pracujących na stałe. Cóż jeszcze mogę dodać, mamy 6 
dzieci z Ukrainy, to są uczniowie w szkole i 3 dzieci jest w przedszkolu.              
 
  2/ Regionalnego Parku Edukacji, Kultury i Turystyki - sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 
 
Pani M. Dąbrowska – Dyrektor Regionalnego Parku Edukacji, Kultury i Turystyki – łącznie odbyło się 124 
wydarzenia w sezonie 2022 roku. Wydarzenia odbywały się w plenerze, u nas w jednostce, także poza nią, 
które były wspólnie tworzone z innymi instytucjami np. ze szkołą. W ubiegłym roku wprowadzono nowe 



4 
 

inicjatywy, nowe wydarzenia ...... czytania Tolkiena, Jarmark Wielkanocny, Noc świętojańską, Eksplozję 
Kolorów, Ryńskie Spotkania z Historią oraz Plenerowe Czytanie. I tu bym chciała zauważyć, że część tych 
imprez też powstała, jakby z inicjatywy pracowników, którzy są zatrudnieni w Regionalnym Parku. Cieszę się, 
że pasja jest wspólnie łączona, jakby z pracą, bo uważam, że wówczas jest bardzo duża satysfakcja z obu 
stron. W naszych strukturach istnieje Punkt Informacji Turystycznej oraz Wieża Widokowa, jak i Ryńskie Zbiory 
Muzealne. Jeżeli chodzi za ubiegły rok, statystycznie, to Punkt  Informacji Turystycznej w sezonie odwiedziło 
1707 osób, Wieżę Widokową odwiedziło 4998 i Ryńskie Zbiory Muzealne odwiedziło łącznie 725 osób. Było 
prowadzone 11 form edukacji artystycznie, nowością od drugiego semestru była nauka gry na perkusji oraz 
zajęcia teatralne, które wcześniej były prowadzone i ze względów pandemicznych odwołane, więc ta 
współpraca powstała na nowo. Powstał również Klub Seniora w Rynie, który obecnie zrzesza 64 osoby. 
Seniorzy aktywnie uczestniczą w zajęciach manualnych, rekreacyjnych są także przygotowywane wkłady, które 
poruszają tematykę, którą chcą poznać seniorzy, między innymi, tutaj bardzo dziękuję za wsparcie Pani 
Dyrektor, bo też są to pracownicy z GOPS-u i z innych jednostek, więc bardzo się cieszymy, bo często, seniorzy 
pytają, a taki wykład jest też okazją udzielenia odpowiedzi. Jeżeli chodzi o zainteresowanie naszą ofertą 
edukacyjną, artystyczną to łącznie skorzystało 200 osób. Mamy tutaj na myśli dzieci, młodzież i dorosłych. 
Jeżeli chodzi o bibliotekę zarejestrowanych czytelników ubiegłego roku mieliśmy 738 osób, co stanowi 13,61% 
mieszkańców. W ciągu roku odwiedziło bibliotekę 9168 użytkowników, na koniec roku stan książek wyniósł 
23149 woluminów książek. Tutaj udało się nam bardzo dużo nowości zakupić między innymi, także książki 
Duże Litery, u nas w Rynie jest bardzo dużo osób z problemami wzroku, więc też zależało nam na tym, żeby 
takie książki zakupić i się udało się ich, aż 120 w minionym roku zakupić. Ważną informacją jest też to, że 
biblioteka w ubiegłym roku, Panie, które pracują w tym dziale dokonują digitalizacji konik Albina Nowickiego. 
Dostaliśmy skaner z Biblioteki Wojewódzkiej  i na dany moment mamy 20 tych kronik już zeskanowanych. 
Oczywiście je należy opracować, żeby móc udostępnić te dane dalej, do państwa dyspozycji, także 
mieszkańców i z całej Polski. Jest to nieocenione bogactwo wiedzy w naszym regionie, więc bardzo się cieszę, 
że udało się pozyskać skaner, bo są bardzo długo letnie kolejki. Wiem, że Pani Dyrektor poprzednia, też 
chciała, ale po prostu czas oczekiwania na sprzęt jest bardzo długi. To, co chciałabym wspomnieć, rok 2022 to 
odbudowa całkowita bazy sponsorów, bazy medialnej. W ubiegłym roku nam zaufało 28 firm, mówimy o firmach 
lokalnych, mówimy o firmach zewnętrznych z Giżycka i około, ale także z Torunia firma była z nami, która nas 
wspierała. Było to wsparcie rzeczowe, a także finansowe, za co bardzo serdecznie dziękuję wszystkim. Bardzo 
zależało nam na promocji tego, co robimy, a więc bardzo dużo banerów zawisł w okolicznych miastach i w 
Rynie samym, także i w Giżycku i w Trosie odbył się kolportaż ulotek 10000 o nakładzie, cały nasz kalendarz 
2022, także z promocją wszystkich firm lokalnych, ale także tych spoza, które nas wsparły, nasze działania i co 
jest istotne udało się również odbudować bazę medialną. Mam nadzieję, że te nasze działania wspólne, 
wszystkich jednostek przyczynią się do tego, ... znacząco tutaj na terenie naszych Wielkich Jezior Mazurskich, 
bo chociaż teraz kampania, która dotyczy 2023 roku, ale to będę często przypominać o tym, że kampania LOT-
u. Już w tej chwili jesteśmy promowani na stronie lotniska  LOT w Szymanach. Jesteśmy w gronie miast 
Giżycka, Mikołajki, Mrągowo i jest ... serdecznie zapraszamy do nas, do naszych .... Więc bardzo się cieszę, że 
te nasze działania zostały też zauważone, bo to warto podkreślić, że 2022 był dla mnie, jako nowej osoby, 
nowego dyrektora, wyzwaniem, żeby  z zespołem i tak samo tutaj promocyjnie pomóc. Więc w minionym roku, 
jeżeli chodzi o wsparcie medialne to było Radio Eska, Gazeta Giżycka, Mazury Info, Melo Radio, Wirtualne 
Mazury, Radio 5 i Giżycko Info, także tutaj bardzo serdecznie dziękuję za pomoc i umieszczanie materiałów 
tych promocyjnych wszystkich na telebimach miejskich, tu w urzędzie i na zewnętrznym telebimie. Tworzymy 
zespół  Ryn TV dzięki czemu na You Tubie i możemy też relacjonować wydarzenia te, które odbyły się u nas w 
Rynie. Odnotowano znaczny wzrost profilów społecznościowych i biblioteki, a także RPEKiT-u. Mam nadzieję ... 
nasze dwie gałęzie się rozwijały, czyli biblioteka i Ryńskie Centrum Kultury, bo tak łatwiej wszystkim mówić dom 
kultury, żeby rozwijały się równolegle, więc mam nadzieję, że z tego sprawozdania też to wynika, że obie te 
gałęzie się rozwijają.  
 
 
    3/ Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej - sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 
 
Pani E. Modzelewska – Kierownik MGOPS - no cóż, ja nie mogę państwu powiedzieć o wydarzeniach, bo u nas 
wydarzenia się nie wydarzają po prostu, mogę za to powiedzieć o kolejnych dodatkach, które rząd podarował 
ludziom. Te dodatki, w naszym ośrodku, kosztowały nas około 4,5 miliona. To było na skalę Miasta i Gminy 
Ryn. To są dodatki, jak państwo sami wiecie: dodatek węglowy, dodatek do innych źródeł ciepła, dodatek 
osłonowy, dodatek elektryczny. Ten dodatek elektrycznej nie został ujęty do tego budżetu, do tego 
sprawozdania ponieważ dodatek elektryczny został wypłacony dopiero w lutym, albo na początku marca tego 
roku, bo dopiero wtedy otrzymaliśmy środki. Ale dodatek energetyczny, realizacja administracyjna nastąpiła od 
grudnia ubiegłego roku, natomiast wykonanie dopiero w tym roku było. No cóż może bym się też czymś 
pochwaliła i tak sobie myślę, że pochwalić mogę się tym, że to na co mamy wpływ, w sensie wydatkowania 
środków, to jest budżet, który przeznaczam na pomoc dla osób, które się o tą pomoc ubiegają. Powiem 
szczerze, tak, że obserwujemy na przestrzeni lat gdy zmienia się polityka społeczna państwa, że coraz więcej 
ludzi w przychodzi po świadczenia i coraz więcej z tych ludzi ma postawę, no mogę powiedzieć roszczeniową 
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oni po prostu przychodzą i mówią, że im się to należy i oprócz tego, że mają dużo pomocy od państwa, której 
nie wliczamy w ogóle do dochodu, bo na przykład dodatki wychowawcze, tak zwany 500 plus w ogóle nie 
włączają się do dochodu, więc jeżeli przy wychowywaniu trójki dzieci jest 1500 zł to jest, to są pieniądze, które 
te rodziny mają, natomiast one nie wlicza się w żaden sposób do dochodu i ludzie czasami oprócz tych 
pieniędzy, które mają na dzieci nie mają żadnych innych dochody, czy po prostu sobie żyją ze świadczeń, które 
posiadają na dzieci. Także państwo, myślę, że nauczyło ludzi trochę takiej postawy roszczeniowej, oczywiście 
nie wszyscy to prezentują, są ludzie, którym naprawdę pomoc jest potrzebna i to jest ta grupa ludzi, dla których 
ja mam największe tutaj, jakby potrzebę udzielenia pomocy i nie zawsze tym osobom mogę udzielić pomocy. To 
są osoby, które mają te niższe renty i emerytury. Te dochody w postaci tych rent i emerytur przekraczają 
kryterium dochodowe, które jest, no niestety jest w Polsce głodowe. Na osobę samotnie gospodarującą jest .... 
który no jakby można udzielić bez względu na dochód, ale zasiłek specjalny może być udzielony w specjalnej 
okoliczności. Z przykrością stwierdzam, że dla tych biednych, starszych, chorych ludzi, którzy mają najniższe 
świadczenia, ta specjalna okoliczność jest codziennie. Także tym smutnym, że tak powiem akcentem zakończę 
tą działalność, ale mówię, nie powiedziałam czym mogą się pochwalić, tym że przy takim samym budżecie na te 
środki cały czas sobie jakoś rodzimy i to co na zwiększa, no to już niestety nie mamy na to wpływu. Nie mamy 
na pewno wpływu na wydatki, które są ogromne, na opłaty domach pomocy społecznej. Niestety są takie 
potrzeby, że nie takiej możliwość, żeby nie umieścić osoby w domu pomocy społecznej, bo jeśli ona nie może 
samodzielnie funkcjonować, a rodzina nie jest wstanie jej pomóc, to musimy, to zrobić my i czasami nawet ze 
stuprocentowym kosztem. 
 
Ad.7  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania stypendiów Burmistrza Miasta i    
         Gminy  Ryn w ramach „Lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży   
         Zespołu Szkolno- Przedszkolnego w Rynie”. Druk 1  
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - jest to uchwała na wniosek grupy radnych, my nad tą uchwałą  
już próbowaliśmy pochylić się na sesji w lutym, tam były pewne wątpliwości, co do interpretacji tych zapisów. No 
już teraz myślę, że na tyle zostało to wyklarowane, że nie ma wątpliwości ponieważ w punkcie, w paragrafie 3, 
w punkcie 2 zostały wymienione średnie i inne, jak gdyby rzeczy, które wpływają na wysokość stypendium i przy 
każdym, jak gdyby do każdego z tego punktów jest przypisana wysokość stypendiów. Te stypendia, po 
spotkaniami, po spotkaniach, z Panią Dyrektor, z Panią Pedagog, z nauczycielami, też z Panią Psycholog, one 
zostały w którychś momentach obniżone, zostały też podniesione więc, jak gdyby one zostały bardziej 
dostosowane do tego, co nam zasugerowali dosłownie nauczyciele i my na tym się pochyliliśmy i wpisaliśmy, to 
w ten projekt uchwały tak jak, jakie były życzenia ze strony pedagogów, bo oni wiedzą najlepiej, czy dana rzecz 
jest motywująca dla ucznia, czy nie. No i to o czym, co jest chyba najważniejsze w tym zapisie, że paragrafie 2,  
w paragrafie 2, w punkcie 2 jest zapis, że warunkiem otrzymania stypendium za wyżej wymienione osiągnięcia 
jest minimum dobra ocena z zachowania. Z tym zapisem nie zgadza się nasza Pani Radczyni, nie mniej jednak 
jest wiele tutaj uchwał przyjętych już w międzyczasie przez inne samorządy, które zostały wpisane, przyjęte  
przez prawników wojewody, wpisane do dziennika urzędowego wojewody i my z tą nadzieją też wynosimy ten 
projekt, że nam to się uda i zostanie ten zapis w tej chwale przyjęty. 
 
Pani E. Fitza – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu – poinformowała o pozytywnej opinii komisji. 
 

Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
Regulaminu przyznawania stypendiów Burmistrza Miasta i Gminy  Ryn w ramach „Lokalnego programu 
wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży Zespołu Szkolno- Przedszkolnego w Rynie”. Druk 1  
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta większością głosów. 
Uchwała Nr LVI/429/23 stanowi załącznik nr 6  do niniejszego protokółu. 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, 
Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-
Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Władysław Nowikowski 
NIEOBECNI (1) 
Marta Agnieszka Owczarek 
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Ad.8  Podjęcie uchwały w sprawie zasad przeprowadzania naboru wniosków o zawarcie umów najmu   
          Lokali mieszkalnych w ramach pomocy państwa w ponoszeniu wydatków mieszkaniowych w    
          pierwszych latach najmu mieszkania. Druk 2 
 
Pan J .Filipek – Burmistrz MiG - to jest uchwała, która reguluje ewentualnie nabór wniosków o przydział 
mieszkania w ramach tego programu o którym, żeśmy rozmawiali, Spółki SIM KZN, no miejmy nadzieję, że 
rozpocznie się w końcu ta budowa bo my, żeśmy już dopełnili praktycznie wszystkich wymogów, no więc 
musimy mieć jakiś instrument, który nam pozwoli weryfikować te wnioski, dlatego jest ta uchwała, która pozwoli 
nam przepisać konkretne punkty za konkretne, na, dla konkretnych osób i jeżeli będzie większa ilość osób 
chętnych niż jest mieszkań, to w jakiś sposób zweryfikujemy w ten sposób te wnioski. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej -  oczywiście mówimy o budynku, który ma być zbudowany dla 
naszych mieszkańców, tak podobnie, jak ten na ulicy Mazurskiej, trochę na innych zasadach, ale mniej więcej 
cel jest bardzo podobny. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji i Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki - 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 

Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zasad 

przeprowadzania naboru wniosków o zawarcie umów najmu Lokali mieszkalnych w ramach pomocy państwa w 
ponoszeniu wydatków mieszkaniowych w pierwszych latach najmu mieszkania. Druk 2 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta większością głosów. 
Uchwała Nr LVI/430/23 stanowi załącznik nr 7  do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata Jabłońska, 
Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, 
Ireneusz Nieckarz, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Krzysztof Cybul, Władysław Nowikowski 
NIEOBECNI (1) 
Marta Agnieszka Owczarek 
 
Ad.9  Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz  
         zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ryn na rok 2023.” Druk 3 
 
Pan J .Filipek – Burmistrz MiG - ta uchwała powinna być trochę wcześniej przyjęta, niemniej jednak mieliśmy 
kłopoty ze znalezieniem schroniska, które by ewentualnie przyjęło nasze bezdomne psy. Niestety nie jest to 
teraz takie proste i warunki się zmieniły. Powiem tak, kiedyś podpisywało się umowę i tak naprawdę, jak trafiał 
pies do schroniska, to wtedy ponosiliśmy koszty. W tej chwili już nie ma schronisk, które w ten sposób działają. 
Każde schronisko oczekuje opłaty za gotowość, krótko mówiąc trzeba po prostu płacić co miesiąc pieniądze za 
to, że ewentualnie może się tam jakiś pies nasz znaleźć, ale no dobrze okej tylko, że nie ma chętnych 
schronisk, żeby te psy przyjmować. My, żeśmy znaleźli z wielkim bólem schronisko w Sejnach, także bardzo 
blisko, rozpatrywaliśmy już pod Ciechanowem, Elbląg, już były różne kierunki. Uwierzcie nam, żeśmy odchodzili  
tego naszego Rynku i szukali miejsca, gdzie ewentualnie, wszędzie spotykaliśmy się z odmową, no, ale udało 
się, podpisaliśmy umowę i, i możemy przedstawić ten projekt uchwały, żeby ją procedować ponieważ, no jest 
ona niezbędna, potrzebna, żeby prowadzić działania jeżeli chodzi o ochronę zwierząt i ja myślę że, to wszystko, 
wszystkie zasady są podobne, jak w zeszłym roku, oczywiście kwota około 6000, dokładnie o 6000 wzrosła, 
między innymi ze względu na to, że musimy utrzymywać tą gotowość. Oczywiście, nie mamy teraz żadnego psa 
w schronisku, ale jeżeli trafi tam jakikolwiek pies, to ta kwota będzie za mała, będziemy musieli zmienić. W 
tamtym roku mieliśmy pod koniec roku jednego psa, który został adoptowany więc, no zobaczymy, jak to w tym 
roku będzie. 
Bardzo bym prosił o wprowadzenie autopoprawki w paragrafie nr 13, w nagłówku nad tabelą  jest zapisane- 
środki finansowe na realizację zadań wynikających z programu zabezpieczone w budżecie Gminy na rok 2023 
w kwocie i jest tutaj 28000 zł, to jest błąd pisarski, powinno być 34000 zł, to nawet z tej tabeli wynika, także 
bardzo bym prosił o wniesienie do poprawki do tego projektu. 
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Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji i Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki - 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej -  poddał pod głosowanie zgłoszoną autopoprawkę. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, 
Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-
Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej 
Zacharczyk 
NIEOBECNI (1) 
Marta Agnieszka Owczarek 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
„Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ryn 
na rok 2023.” Druk 3 z autopoprawką. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr LVI/431/23 stanowi załącznik nr 8  do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, 
Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-
Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej 
Zacharczyk 
NIEOBECNI (1) 
Marta Agnieszka Owczarek 
 
 
Ad.10  Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży  nieruchomość oznaczoną nr 107/2 w   
           Obrębie  miasto Ryn gm. Ryn. Druk 4 
 
Pan J .Filipek – Burmistrz MiG - to jest działka na ulicy Zamiejskiej, tam taki róg, jak idziemy w stronę ulicy 
Krzywej tylko, że chodnikiem, nie jezdnią, po lewej stronie wchodząc już na ten chodnik, jest taki róg. Zwrócił 
się mieszkaniec, który no de facto i tak zajmował to praktycznie przez wszystkie lata, z chęcią wykupienia, no 
nie widzimy żadnych przeciwskazań, żeby to można wykupić i stąd ta uchwała. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji i Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki - 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 

Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
przeznaczenia do sprzedaży  nieruchomość oznaczoną nr 107/2 w Obrębie  miasto Ryn gm. Ryn. Druk 4 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr LVI/432/23 stanowi załącznik nr 9  do niniejszego protokółu. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, 
Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-
Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej 
Zacharczyk 
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NIEOBECNI (1) 
Marta Agnieszka Owczarek 
 
Ad.11 Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży  nieruchomości od nr 409/11 do nr  
          409/16 oraz nr 604 w Sterławkach Wielkich gm. Ryn. Druk 5 
 
Pan J .Filipek – Burmistrz MiG - to są działki, jak jedziemy w stronę Kronowa, przed torami, po lewej stronie, 
tam już żeśmy, była uchwała wcześniejsza tam żeśmy sprzedali kilka działek, no i zostały po prostu te działki. 
Są osoby chętne, przynajmniej na razie, o tym mówią, ja nie widzę problemu, żeby je sprzedać, więc dlatego ta 
uchwała. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji i Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki - 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 

Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
przeznaczenia do sprzedaży  nieruchomości od nr 409/11 do nr 409/16 oraz nr 604 w Sterławkach Wielkich gm. 
Ryn. Druk 5 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr LVI/433/23 stanowi załącznik nr 10  do niniejszego protokółu. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, 
Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-
Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej 
Zacharczyk 
NIEOBECNI (1) 
Marta Agnieszka Owczarek 
 
Ad.12  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Wojewodą Warmińsko   
           – Mazurskim w sprawie powierzenia Gminie Ryn prowadzenia zadań zleconych z  zakresu   
           administracji rządowej dotyczących utrzymania grobów i cmentarzy wojennych. Druk 6 
 
Pan J .Filipek – Burmistrz MiG - jak wiecie państwo, co roku taką  uchwałę podejmujemy, no, z przykrością tylko 
trzeba stwierdzić, że ta kwota się nie zmienia od wielu lat jest 5500, które no możemy dostać oczywiście, jeżeli 
te porozumienie będzie przyjęte na utrzymanie. Nie jest to dużo, ale zawsze coś tam idzie zrobić 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji i Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki - 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 

Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie porozumienia z Wojewodą Warmińsko  – Mazurskim w sprawie powierzenia Gminie Ryn 
prowadzenia zadań zleconych z  zakresu  administracji rządowej dotyczących utrzymania grobów i cmentarzy 
wojennych. Druk 6 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr LVI/434/23 stanowi załącznik nr 11  do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, 
Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-
Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej 
Zacharczyk 
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NIEOBECNI (1) 
Marta Agnieszka Owczarek 
 
Ad. 13  Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  
            Miasta Ryn, ul. Świerkowa. Druk 7 
 
Pan J .Filipek – Burmistrz MiG -  ja może poproszę o zmianę, pierwsza autopoprawka do tego, też takie 
pisarskie, no i jeden załącznik zmiany, ja powiem jak, jak w tej chwili powinno być nagłówek - rozstrzygnięcie o 
sposobie realizacji inwestycji w zakresie infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych Gminy oraz 
zasady ich finansowania zgodnie z przepisami o finansach publicznych zapisanych  w miejscowym zapisanych 
w miejscowym planie, a tam było, zaraz zerknę, w projekcie bodajże, czy coś takiego, przepraszam bo 
zapomniałem, załącznik mi uciekł, ale zmiana dotyczy tego zapisu, tam by chyba było w projekcie, a tutaj jest 
w planie miejscowym, w zmianie, w planie miejscowym i druga autopoprawka, to chciałbym dołączyć załącznik 
numer 4, jak macie państwo na tabletach, tu chodzi o to, że możemy w formie cyfrowej udostępniać tak  
naprawdę ten plan zagospodarowania przestrzennego, także jeżeli chodzi, a sam plan dotyczy, tak naprawdę 
tylko jednej rzeczy, na ulicy Świerkowej działka została wrysowana geodezyjnie, w palnie nawet ona występuje, 
tylko występuje, występowała do tej pory i na razie występuje, jako działka natomiast musi to być droga. De 
facto jest to droga tylko nie została nazwana drogą i trzeba to nazwać drogą i tak naprawdę tego dotyczy 
zmiana tego planu zagospodarowania przestrzennego, nic więcej, reszta, reszta rzeczy pozostaje bez zmian. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej -  poddał pod głosowanie zgłoszoną autopoprawkę. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, 
Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-
Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej 
Zacharczyk 
NIEOBECNI (1) 
Marta Agnieszka Owczarek 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji i Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki - 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 

Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Miasta Ryn, ul. Świerkowa. Druk 7 
z autopoprawką, 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr LVI/435/23 stanowi załącznik nr 12  do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, 
Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-
Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej 
Zacharczyk 
 
 
Ad. 14 Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa   
           Warmińsko-  Mazurskiego na dofinansowanie zadań związanych z funkcjonowaniem Biura  
           Regionalnego Województwa  Warmińsko-Mazurskiego w Brukseli na rok 2023. Druk 8 
 
Pan J .Filipek – Burmistrz MiG - to też uchwała, którą podejmujemy praktycznie od wielu lat co roku, w tytule 
praktycznie wszystko jest wyjaśnione, wszystkie samorządy składają się na utrzymanie tego biura, no i my 
chyba również też. 
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Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji i Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki - 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 

Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa Warmińsko-  Mazurskiego na dofinansowanie zadań 
związanych z funkcjonowaniem Biura Regionalnego Województwa  Warmińsko-Mazurskiego w Brukseli na rok 
2023. Druk 8 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr LVI/436/23 stanowi załącznik nr 13  do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, 
Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-
Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej 
Zacharczyk 
 
Ad.15  Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży  udziału 1/2 w nieruchomości   
           oznaczonej nr 62/2 w Słabowie gm. Ryn. Druk 9 
 
Pan J .Filipek – Burmistrz MiG - Gmina Ryn posiada, z osobą prywatną, udział w działce właśnie tą 1/2 
osoba, która posiada tą drugą część prosiła o, no chce wykupić, tam są takie tereny zalesione, zadrzewione, my 
z tej działki i tak nic nie zrobimy. Oczywiście ona idzie normalnie przetargowo, więc nie widzę problemu. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji i Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki - 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 

Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
przeznaczenia do sprzedaży  udziału 1/2 w nieruchomości oznaczonej nr 62/2 w Słabowie gm. Ryn. Druk 9 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr LVI/437/23 stanowi załącznik nr 14  do niniejszego protokółu. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, 
Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-
Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej 
Zacharczyk 
 
 
Ad.16  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym umowy  
           dzierżawy na okres 10 lat części nieruchomości oznaczonej nr 123/16, nr 150/8 i nr 150/9 w   
           obrębie miasto Ryn gm. Ryn. Druk 10 
 
Pan J .Filipek – Burmistrz MiG - to są tereny pod ewentualnie przyszłą stację paliw na wodzie, to znaczy do 
tankowania jachtów, to są tereny, które się znajdują za, jak już wiecie państwo, ale przypomnę, za "Pokojem", 
za tym budynkiem, który niedawno został wyremontowany. Tam jest taka przestrzeń i no troszeczkę te prace 
przyśpieszyły. Miejmy nadzieję, że ta stacja były paliw powstanie, no, ale do tego jest potrzeba, żeby oni mogli 
procedować, przygotowywać projekty, muszą mieć prawo dysponowania gruntem. Zwrócili się do nas z prośbą 
o wydzierżawienie tych terenów i stąd ta uchwała. Myślę, że państwo dokładnie znacie sytuację, bo wielokrotnie 
o tym, żeśmy mówili. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji i Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki - 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
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Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  

wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym umowy dzierżawy na okres 10 lat części 
nieruchomości oznaczonej nr 123/16, nr 150/8 i nr 150/9 w obrębie miasto Ryn gm. Ryn. Druk 10 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta większością głosów. 
Uchwała Nr LVI/438/23 stanowi załącznik nr 15  do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata Jabłońska, 
Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, 
Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Krzysztof Cybul 
NIEOBECNI (1) 
Marta Agnieszka Owczarek 
 
Ad.17  Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Ryn na 2023r. Druk 11 
 
Pani A. Kozłowska – Budka – Skarbnik Gminy - jeśli chodzi o zmiany budżetu, to zgodnie z załącznikiem nr 1 i 2 
zmniejszamy plan dochodów i wydatków o identyczną kwotę, jest to kwota 503 038 zł, jeśli chodzi o dochody 
zmiany dotyczą dwóch działów i w dziale - różne rozliczenia zmniejszamy plan dochodów o kwotę 7624 zł z 
tytułu zmniejszenia subwencji oświatowej i jest to, jest to wynikiem otrzymanej decyzji z Ministerstwa Finansów, 
które zmniejsza  nam subwencję na ten rok. Jeśli chodzi o drugi dział to jest - gospodarka komunalna - 
zmniejszamy tu o 495 414 zł, jest to zmniejszenie otrzymanej promesy na dofinansowanie z funduszu Polski 
Ład z zadania inwestycyjnego pod nazwą – adaptacja działki w Rynie i identyczna sytuacja jest po stronie 
wydatków, też zmniejszamy o kwotę 495 414 zł zadanie inwestycyjne. Jeśli chodzi o wydatki, to tak jak 
wspomniałam zmniejszamy jedną inwestycję  oraz zmniejszamy dotacje celowe w czterech zadaniach, w 
czterech zdaniach, są to zadania z zakresu pożytku publicznego i zadanie pod tytułem – zadanie w zakresie 
ratownictwa i ochrony ludności - zmniejszamy o kwotę 5 000, integracja osób starszych i niepełnosprawnych z 
terenu Miasta i Gminy Ryn jest to kwota zmniejszenia się 7000, w zakresie działalności wspomagającej rozwój 
wspólnot i społeczności lokalnej zmniejszamy o kwotę 3000 oraz zadania w zakresie kultury sztuki ochrony i 
kultury i dziedzictwa narodowego, również jest to kwota 7000, dodatkowo zmniejszamy o kwotę 35500 zł 
dotację z przeznaczeniem na finansowanie dzieci w Klubie Dziecięcym, w Klubie Dziecięcym,  w dziale 
bezpieczeństwo publiczne zwiększamy o 8000 zakup materiałów i wyposażenia oraz wydziale gospodarkami 
mieszkaniowa zwiększamy plan wydatków bieżących jest to kwota 49500 zł z przeznaczeniem na zakup energii 
i gazu dodatkowo w dziale ochrona zdrowia, przeciwdziałanie alkoholizmowi dodajemy, przeznaczamy kwotę i 
zwiększamy na ten cel 12000 zł na realizację dotacji celowe, na realizację małych grantów i zadanie, zadanie, 
realizacja czynnych programów profilaktycznych, sport, rekreacja, kultura udzielono zgodnie z artykuł 15a 
ustawy o działalności pożytku publicznego. Plan po zmianach, to dochody, kształtują się na poziomie 41 152 
552 zł i 4 grosze, natomiast wydatki, to kwota 50 891 960 zł 19 gr, deficyt został bez zmiany, czyli kwota 9 739 
408 zł 15 gr, 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji i Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki - 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 

Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
zmian budżetu Gminy Ryn na 2023r. Druk 11 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie głosów. 
Uchwała Nr LVI/439/23 stanowi załącznik nr 16  do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, 
Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-
Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej 
Zacharczyk 
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Ad.18 .  Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn na lata 2023    
             - 2031. Druk 12 
 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji i Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki - 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 

Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  

zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn na lata 2023 - 2031. Druk 12 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie głosów. 
Uchwała Nr LVI/440/23 stanowi załącznik nr 17  do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, 
Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-
Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej 
Zacharczyk 
 
 
Ad.19   Rozpatrzenie wniosku Prezesa Stowarzyszenia Przedsiębiorców i Handlowców Miasta i Gminy  
            w Rynie.  
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej -  o biura rady wpłynął wniosek Pani Prezes Stowarzyszenia 
Przedsiębiorców i Handlowców Miasta i Gminy w Rynie dotyczący między innymi wprowadzenia worków o 
mniejszej pojemności na odbieranie nieczystości, bo do tej pory są tylko 120 litrowe, wydłużenia częstotliwości 
odbioru w reakcji takich jak papier, szkło, tworzywa, metale w cyklu większym niż 4 tygodnie i wprowadzenie 
możliwości odbioru popiołu z nieruchomości zamieszkałych. Pismo, to zostało prze zemnie skierowane do 
Komisji Skarg i Wniosków, komisja to pismo przeanalizowała i stwierdziła że Rada Miasta i Gminy, Rada 
Miejska w Rynie nie jest adresatem tego pisma, ponieważ jako gmina jesteśmy członkiem Mazurskiego Związku 
Międzygminnego Gospodarka Odpadami, który to w naszym imieniu tymi rzeczami się zajmuje, w związku z 
tym pismo to zostanie tam skierowane. Niemniej jednak, ponieważ jestem po wielu rozmowach z osobami, które 
mocno zaangażowały się ze strony przedsiębiorców, nie tylko z terenu naszej gminy właśnie w to, żeby to miało 
ręce i nogi, bo wielu przedsiębiorców płaci za duże worki, a się okazuje, że tych śmieci wcale nie jest dużo, więc 
już, jak gdyby jest lekki kompromis ze strony związku, bo te duże worki 120 l w tej chwili już mogą być 
zamieniane na 60 litrowe więc i pojemniki więc już jakaś, jakaś reakcja na te działania podjęte przez 
przedsiębiorców, mówię nie tylko z terenu naszej gminy. Ja szczególnie tutaj jestem w kontakcie z panią z 
terenu Gminy Orzysz, więc już jakieś ich działania znalazły odzwierciedlenie w odbiorze tych, tych nieczystości. 
No pewnie będą walczyć dalej, bo to są dla każdego przedsiębiorcy nie małe wydatki, jeśli chodzi o odbiór 
nieczystości. W związku z tym wniosek jest taki Komisji Skarg Wniosków i Petycji przekazać, żeby przekazać, 
to pismo naszej prezes stowarzyszenia do związku, który zajmuje się zbiórką tych odpadów. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przekazania 
według właściwości wniosku Prezesa Stowarzyszenia Przedsiębiorców i Handlowców Miasta i Gminy w Rynie.   
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie głosów. 
Uchwała Nr LVI/441/23 stanowi załącznik nr 18  do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, 
Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-
Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej 
Zacharczyk 
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Ad.20  Sprawy różne, wolne wnioski i informacje.    
 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej -  na dzisiejsze posiedzenie przy przybyli państwo Marlena 
i Piotr Winiarz, poprosili o udzieleniu głosu. 
 
Pani M. Winiarz - ja tutaj w imieniu swoim i męża, nazywam się Marlena, mąż Piotr Winiarz. Prowadzimy 
własną działalność gospodarczą, nasza działalność zajmuje się głównie turystyką, od 10 lat organizujemy obozy 
sportowe dla dzieci i młodzieży i przez 8 lat nie mieliśmy problemów z wynajmowaniem boisk. Jednak od dwóch 
lat się sytuacja zmieniła, zaczęły się problemy i również stan techniczny tych boisk pozostawiła troszkę do 
życzenia. Rok temu Pani X  wynajęła boiska na 3 godziny rano i 3 godziny po południu, co oczywiście 
uniemożliwiło nam zarezerwowanie boisk, co w poprzednich sezonach nie było możliwe. Wówczas był inny 
zarządzający i każdy po prostu otrzymał, po równo ilości godzin do wykorzystania na boisku. Każdy wiadomo 
chce zarobić pieniążki, bo sezon jest krótszy, ale jeśli nie otrzyma możliwości takiej, no to, no niestety nie może. 
I w związku z tym, przed zeszłym sezonem, spotkałam się z Panią X u Pana Burmistrza i rozmawiałam na ten 
temat. Wówczas po prostu to rozmawialiśmy i ustaliliśmy, że każdy będzie mógł wykorzystywać te godziny, 
jednak w tym roku znowu sytuacja się powtórzyła i wyszło tak, że Pani X zarezerwowała boiska na 3 godziny 
rano, 3 godziny po południu i my znowu nie mamy zbytnio takiej możliwości, a grupy mają rezerwację. Oprócz 
tej pani jeszcze, jedna pani, nie z Rynu, z Gdańska zarezerwowała boiska, więc tym bardziej wykluczyło to 
mieszkańców Rynu i właśnie rozmawiałem w zeszłym roku na tym spotkaniu, znaczy mąż był na tym spotkaniu, 
rozmawiał z Panem Burmistrzem i z Panią Dyrektor, bo, szkoły, bo ona obecnie zarządza boiskami, na ten 
temat i Pani Dyrektor powiedziała, że nie ma po prostu tego w przepisie, że nie może wynająć, aczkolwiek z 
panią, która również jest zainteresowana wynajmowaniem tych boisk w Rynie ustaliliśmy, że po prostu, żeby 
było sprawiedliwie, po równo się tym, tymi godzinami podzielimy. Jakoś przetrwaliśmy zeszły sezon choć nie 
było łatwo, bo dzieci musiał wstawać o 6:30, żeby zdążyć na boisko na 7:30, jednak no poradziliśmy sobie z 
tamtą sytuacją. Mieliśmy nadzieję, że w tym roku sytuacja po prostu będzie lepsza, jednak tak niestety się nie 
zapowiada. Jeszcze chcieliśmy właśnie dodać do tego, że, że boiska w zeszłym roku zdrożały o 20%, ale to jest 
oczywiście normalne, bo wszystko drożeje, Orlik tak samo, ale niestety ich stan techniczny, no, nie był lepszy, 
trawa była żółta, a konserwacja  boiska trwała w godzinach od 13:00 do 15:00, no niestety, kto podlewa w 
takich godzinach trawę. Orlik jest tylko niestety raz w roku konserwowany, a powinien być razy w miesiącu. W 
poprzednich latach boisko było zielone po całości, po całości również pod bramkami uważam, że na warunki 
ryńskie było wówczas bardzo dobre, ale ten pan co zajmował się tymi boiskami naprawdę żył tym, co robił. 
Chodził nawet często wieczorem, we własnej, po prostu nawet nie godzinach pracy, podlewał te boisko i dbał o 
nie. Często też mąż woził nawet ciągniczek do naprawy, jak się zepsuł. Jeszcze w poprzednim roku bardzo 
często drużyny mieszkające u nas w obiekcie idąc na boisko zastawały obiekty i szatnie niestety zamknięte. 
Wówczas dzwonił mąż do Pani Dyrektor, a Pani Dyrektor do Pani Sprzątającej, żeby otworzyła po prostu obiekt 
szatnie, a 70 dzieci czekało, kiedy to zostanie uczynione. Oczywiście podczas tego czekania obiekt był 
wynajęty i opłacany przez nas. Innym razem natomiast, też oczywiście, to miało zajście u nas, dzieci poszły, a 
klucz po prostu od obiektów był w Tawernie pod Byczkiem. Pani kelnerka najpierw musiała obsłużyć gości, żeby 
dać klucze od szatni. Dzwonił mąż w tej sprawie do Pani Dyrektor i mówił, więc pani dyrektor powiedziała, że 
nie ma osoby, którą mogłaby wysłać, żeby otworzyła te szatnie. Pod koniec sierpnia przyjechała grupa taka, 
która przyjeżdża do nas od 10 lat, Dolcan Ząbki nawet grupę, tą odwiedziła Pani Dyrektor z Ząbek, Pani 
Burmistrz, przepraszam, tak, tak Pani Burmistrz Ząbek powiedziała, że bardzo jej się podoba nasze miasteczko 
i wcale się nie dziwi, że dzieci tak chętnie do nas tutaj do Rynu przyjeżdżają, a ta grupa też natomiast miała 
pewne przeboje. Klucz od boisk i szatni został zgubiony, rano boiska i szatnie były otwierane bo była Pani 
Sprzątająca, natomiast po południu osoby X Pogoń Ryn otwierały nam obiekty. Sezon minął mieliśmy nadzieję, 
że po prostu ten sezon, że poprzedni sezon wiele nas nauczył, a ten będzie zapowiadał się lepiej, ale się 
myliliśmy. Z rezerwacją boisk po prostu jest tak samo, jak w zeszłym roku. No właśnie jeszcze bardziej się 
skomplikowała sytuacja ze względu na tą Panią z Gdańska, która zarezerwowała sobie boiska, no i po prostu 
mamy w tym roku taką grupę, która chce przyjechać, lecz nie ma, znaczy przyjeżdża na pewno, lecz nie ma po 
prostu godzin dostępnych na boisku dla nas. Poprosiliśmy, w związku z tym udaliśmy się do Pani Dyrektor 
Szkoły, mąż się udał prosił, żeby przesunąć o pół godziny konserwację boiska, która trwa od 13:00 do 15:00, 
jednak Pani Dyrektor kazała czekać, tydzień czasu czekaliśmy, po tygodniu Pani Dyrektor powiedziała, że 
jeszcze nie ma czasu dać nam odpowiedzi, więc czekam drugi tydzień czasu, po dwóch tygodniach 
zadzwoniliśmy do szkoły Pani w Sekretariacie przekazała, że konserwacja nie może być przesunięta, dzieci 
mogą przychodzić na godzinę 7:30 na boisko, co oczywiście wiąże się, że muszę wstać o 6:00, zjeść 
śniadanko, no i udać się na boisko. Ja myślę, że każde dziecko, co jedzie na wakacje, od 6:00 rano nie chce, 
nie chce wstawać i o 7:00 może niekoniecznie musi iść na te boisko, prawda, no bo każdy chce się troszkę 
wyspać, w końcu do szkoły wstajemy codziennie, codziennie wcześnie. No i jesteśmy zmuszeni po prostu z 
mężem wynająć boisko w Kętrzynie, dzieci dowozić autokarem, bo pół godziny przesunięcia, to jest po prostu 
kwestia nie do rozwiązania w naszym mieście i dowozić, przywozić przez jeden tydzień. Po prostu nie idzie się 
w tej kwestii pogadać no i tak to właśnie wygląda, ta sytuacja u nas, z tym naszym boiskiem ryńskim. Coś tam 
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jeszcze chcieliśmy, a no i jeszcze jedną ostatnią rzecz tutaj chciałam to ująć. Po prostu zdecydowaliśmy z 
mężem, że w końcu jeśli zaistniała taka sytuacja i jest taki wielki problem z wynajęciem tych boisk, a nam w 
sumie chodzi tylko półtorej godziny rano, półtorej godziny po południu, prawda, żeby każda grupa mogła iść 
rano i po południu, bo te dzieciaczki tak odbywają się treningi, zarezerwować sobie boiska na przyszłe dwa lata. 
No jeśli każdy może, no to czemu nie, no, ale niestety, otrzymaliśmy, oczywiście złożyliśmy pisemnie to. Nie 
otrzymaliśmy jeszcze do tej pory, nie wiem chyba może jeszcze jest nawet czas na odpowiedź, nie 
otrzymaliśmy tej odpowiedzi, aczkolwiek dzwoniliśmy z zapytaniem do sekretariatu, jak wygląda ta sytuacja i 
Pani w sekretariacie nam przekazała, że Pani Dyrektor powiedziała, że nie w tym momencie zarezerwować tych 
boisk na przyszłe 2 lata, dopiero od pierwszego września, bo ponoć tak pisze w regulaminie, No nie wiem, nie 
widziałam, nie chcę skłamać. Bym prosiła z mężem tylko o to, żeby sprawdzić wynajęcie tych obiektów, bo 
bardzo często są rezerwowane, później sobie grupy skracają godzinę, no oczywiście to jest też ze stratą dla 
nas wszystkich tak, a inni nie mogą po prostu skorzystać z tych boisk i bym prosiła jeszcze o sprawdzenie, jak 
wygląda boisko przed sezonem, w trakcie sezonu i czy rzeczywiście, ta konserwację od 13:00 do 15:00 odbywa 
się codziennie. No i żeby była jeszcze osoba może bardziej taka kompetentna, odpowiedzialna, co do 
otwierania prostu i zamykania tych obiektów, naszych sportowych w Rynie. Myślę, że mieszkając w tak małej 
miejscowości nie powinno nas poróżnić takie pół godzinki, prawda, przesunięcia no, ale no wygląda na to, że 
jednak nie da rady się tutaj dogadać w tej kwestii. 
 
Pani J. Kryńska-Cieśla - ja, tylko mam pytanie, czyli tak, jak ja zrozumiałam Panią Winiarz tutaj, czyli my jako  
mieszkańcy Rynu nie mamy pierwszeństwa do tego, żeby zarezerwować, nie mamy pierwszeństwa, to bardzo 
smutne. 
 
Pan P. Winiarz - wytłumaczę, bo zadałem pytanie, jak było spotkanie z Panem Burmistrzem i Panią Dyrektor 
rok temu, czy przyjdzie człowiek X z Warszawy  i może zarezerwować sobie na sezon, na cały sezon i Pani 
Dyrektor powiedziała, że nie ma tego w regulaminie, że nie można. Czyli tak, jak Pani powiedziała, czyli 
przyjedzie Pan sobie  i to jest jeszcze mało, on będzie po cichu handlował tym boiskiem, bo ja z tego żyję, o 
przyjdzie do mnie proszę pan chce boisko, to da pan więcej pieniędzy. Ja wam powiem tylko jedną rzecz, 
wcześniej nie mieliśmy tego problemu, bo Pan zarządca, który wcześniej był, to było dla niego normalne, że 
wszyscy po półtorej godziny. Ja, Pan Stoiński i Pani Jankowska musiała wszystkich podzielić. Jeżeli jest boisko 
wolne oczywiście, to niech ktoś weźmie to boisko. Minie się wydaje, że nie polega na tym, że ja pójdę 1 
września, zarezerwuję boiska, zapłacę za te boiska i wszyscy inni będą wykluczeni, czy o to chodzi. I teraz 
jeszcze druga sprawa, co nawet ta, jest umowa niby ustna, ludzie rezerwują boiska, a dobra przepraszam, i do 
czego dążę, że często naprawdę, te boiska są rezerwowane i ludzie nie korzystają z tego boiska. I proszę 
powiedzcie mi jedną rzecz, państwo macie w domu ogródki, nie ogródki. Wcześniej mogło być podlewane 
boisko od godz.7:00, czy od 6:00 rano i koszenie trawy. Jest jeszcze jedna rzecz tego żeśmy nie zapisali, mój 
siostrzeniec był tam pracownikiem. Kiedyś, jak kosił trawę on miał pełno tej trawy, a teraz kosi, to troszeczkę tej 
trawy jest. Prosimy, żebyście państwo się naprawdę, pierwszy raz jestem na tej sesji i nie chcę się wtrącać 
w wasze, jakieś tam tutaj zarządzanie i tak dalej, bo każdy ma tam pewnie jakieś swoje. Po prostu to mi ucieka, 
uciekaj moje pieniądze i jeszcze jedna rzecz. Chciałbym wam zadać jedno pytanie, czy dla was jest dobrze, czy 
źle, że do nas przyjeżdżają do Rynu ludzie, bo jeżeli nie będziemy dbali o takie rzeczy, to zaczną ludzie 
uciekać. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej -  ja tylko odniosę się do tego, co, co państwo Winiarz tu 
powiedzieli. No, nie jest to w naszej kompetencji, bo my nie zarządzamy boiskiem, czy tam halą, jak również nie 
mamy wpływu na to jak, postępuje Pani Dyrektor. No każdy, kto z nas ma ogródek wie, że w południe się 
niczego nie podlewa, bo to nie ma najmniejszego sensu, a fachowcy mówią, że to jest nawet dla roślin 
szkodliwe. Więc, to po pierwsze, po drugie trochę dziwi mnie to o czym państwo mówią, że jest jakiś tam zły 
stan nawierzchni tego boiska, bo, jako gmina 136 000 w ubiegłym roku przeznaczyliśmy na utrzymanie 
stadionu, Orlika i bodajże hali, zostało 20 000 zł z tej kwoty niewykorzystane, więc trochę tak dziwne, że coś 
jest tam nie dopięte, a oddawane są pieniądze. Poza tym z dzisiejszego sprawozdania Zespołu Szkolno-
Przedszkolnego wynika, że w ubiegłym roku prawie 30 000 wpłynęło do kasy szkoły z tytułu wynajmu boiska 
więc to nie wiem, czy to są duże, czy małe pieniądze, ale to jest jakiś zastrzyk do wykorzystania przez dyrekcję 
szkoły na cele działalności szkoły. Więc, tak trudno mówić, czy 136 000 to jest dużo, czy mało wynika na to, że 
za dużo, skoro nie wykorzystywane są te środki, a państwo mówią, że tam jest jakiś problem z nawierzchnią 
tego stadionu. Czy można nie wynająć tego stadionu sobie z zewnątrz, wydaje mi się, że nie można, no 
niestety, nie ma ta klauzuli, że stadion tylko wynajmujemy mieszkańcom Rynu, bo takiej klauzuli wprowadzić 
pewnie nie można. Natomiast, rzecz jest inna, kwestia rozmowy, tak i dogadania się, zaproszenia przed 
sezonem, czy tak, jak tutaj padło powiedzmy we wrześniu, na rozmowy na temat wynajęcia stadionu w 
przyszłym roku i to jest taki, jak mówię kwestia tylko dogadania się i dobrej woli, no tutaj ze strony chyba Pani 
Dyrektor, żeby jakoś to tak poukładać, żeby, no wszystkich nie zadowoli się to, to nie ma takiej opcji, żeby 
wszyscy byli szczęśliwi i dostali te godziny, jakie chcą, ale myślę, że tak jak tutaj Pan Piotr Winiarz powiedział, 
wszystkim nam zależy na tym, żeby tych turystów było u nas jak najwięcej, bo wielu ludzi na terenie naszego 
miasta po prostu z turystyki żyje, nie tylko z wynajmu, ale też ci, którzy mają sklepy, czy prowadzą inną 
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działalność, czy nawet te lody nad jeziorem, więc to w jakiś sposób wpływa na zasobności, na przeżycie tej 
dalszej części roku, bo przez te dwa, czy trzy miesiące w sezonie trzeba tak pokierować swoją działalnością, 
żeby resztą, resztę roku przeżyć i tu państwu się nie dziwię, bo państwo z tego żyją i dla nich jest istotne akurat 
ten element ich działalności, żeby to zagrało i żeby miało ręce i nogi. Zdziwiony jestem, że właśnie powstaje 
tutaj taki w sumie błahy problem ważący o tym, czy, czy ta działalność będzie opłacana, czy nie będzie. 
 
Pan J .Filipek – Burmistrz MiG - odbyło się kilka spotkań z Panią Dyrektor na temat tego Orlika, Orlika boiska, 
przepraszam ogólnie obiektów, ostatnio chyba dwa tygodnie temu. Ja, zaraz poproszę Panią Dyrektor, jeżeli ma 
jakąś wiedzę, żeby coś i na ten temat powiedziała, bo niestety nie ma Pani Dyrektor. No nie możemy absolutnie 
ograniczyć wynajęcia tylko dla naszych mieszkańców, bo w żadnych regulaminach nigdzie nie przewidują takiej 
możliwości. Natomiast prosiłem o to, żeby właśnie tak, jak tu była sugestia, podzielić te boisko na równe 
godziny. Ma Pani Dyrektor, przynajmniej tak zrozumiałem, że ma się przyjrzeć temu,  więc mam nadzieję, że 
coś tam zostanie zmienione, no bo t jest tylko kwestia dogadania, ale tu jest jakiś kłopot cały czas, jest jakiś 
problem. Tych spotkań co do Orlika było kilka i, i naprawdę co roku to się powtarza. 
Nie ma w tej chwili Pani Dyrektor Radziulewicz, bardzo bym prosił o wyjaśnienie tej sytuacji znowu, bo miała się 
przyjrzeć, myślałem że sprawa została już załatwiona okazuje się, że nie. 
 
Pan I. Nieckarz - jak Pan Przewodniczący wspomniał, jakby rada nie jest kompetentna, żeby jakby decydzować, 
decydować o tym boisku, ale myślę, że powinniśmy tak długo rozmawiać z Panią Dyrektor, by ten regulamin 
właśnie, z podziałem na te uczciwe godziny wrócił do takiej, jakby normy, że tak nazwę, bo jednak się okazuje, 
że kiedyś to było możliwe, więc nie wyobrażam sobie, że teraz by to mogło być niemożliwe, po pierwsze. 
Rozmowy, rozmowy, rozmowy. Myślę, że w regulaminie też można by było stworzyć, ja tylko tak myślę, nie 
jakby jestem znawcą, ale regulamin powinien przewidywać, że pierwszeństwo, jakby powinni mieć zawsze nasi 
mieszkańcy. 
 
Pan J .Filipek – Burmistrz MiG - już od razu mówię nie ma takiej możliwości. 
 
Pan I. Nieckarz - nie ma, przepraszam nie wiedziałem o tym, ale tak bym sobie wyobrażał, że, że to by było 
najlepsze, zwłaszcza przedsiębiorcy, którzy tutaj nie raz nas wspomagają, a jeszcze przypomnę, tak, jak tutaj 
Pani Marlena mówiła, że jeżeli oni jakąś ofertę deklarują dla ludzi z zewnątrz, to ci ludzie do nas przyjeżdżają, 
zostawiają te pieniążki. Więc dla mnie to jest nie do pomyślenia, że, że, że nie można się dogadać w tak, tak 
błahej sprawie, jak tu słyszymy. Natomiast te boisko, jaki jest stan, przyznam nie wiem, przejdę się zobaczę, 
najlepiej, żeby jeszcze ktoś był, jakaś osoba, która by wskazała faktycznie, co tam jest nie tak, natomiast 
powiem, powiem, co jest faktem, że pamiętam te czasy, kiedy zajmowała się tym osoba kompetentna, nie będę  
tutaj jakby ukrywał, to był Pan Krzysztof. Znowu wracamy do punktu że, że, to odpowiedzialna jest osoba, 
czyli Pani Dyrektor, która powinna tak ustawić pracę chociażby z tym podlewaniem, z tym koszeniem, żeby to 
nie było uciążliwe do działalność takiej bieżącej. Dla mnie jest to nie do pojęcia myślę, że tą sprawę szybciutko 
załatwimy. 
 
Pan K. Jarosz - nie, ja uważam, że jesteśmy kompetentni, bo jeżeli to jest oficjalna można powiedzieć skarga 
mieszkańców na działalność na przykład Pani Dyrektor i zarządzanie boiskiem. ... że jest źle utrzymywane 
boisko. Mamy komisję skarg i powinna ona tym się zająć, moim tam zdaniem, no bo jeżeli ten, bo mamy takie 
kompetencje, jest komisja skarg, po to powstała, i zażaleń, że jeżeli przychodzi mieszkaniec mówi, że coś nie 
jest tak, że jest na przykład, nawet no moim zdaniem, jeżeli jest podlewana trawa między 13:00, a 15 :00, to 
wyrzucamy pieniądze, już nie powiem, gdzie. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej -  od razu odpowiem, że skargi na Panią Dyrektor nie rozpatruje 
Rada Miejska, Pani Radczyni może powie, czy na pewno, czy się mylę. 
 
Pani A. Skolimowska – Radca Prawny - skargi są rozpatrywane przez organ wykonawczy, czyli przez Pana 
Burmistrza. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej -  czyli tutaj, jakby nie mamy wątpliwości już. 
 
Pani E. Fitza - znaczy, ja chciałabym mimo wszystko poprzeć Pana Jarosza dlatego, że jeżeli ta skarga w płynie 
do Komisji, Skarg,  Wniosków i Petycji, to komisja mogłaby tą skargę przekazać do Pana Burmistrza w celu 
wyjaśnienia, złożenia pisemnych wyjaśnień przez Panią Dyrektor, dlaczego takie sytuacje miały miejsce. I to co 
ja słyszę, że klucz się znalazł w Tawernie pod Byczkiem, szanowni państwo, gdzie my żyjemy w takim 
przypadku. 
 
Pan P. Winiarz - o jest najciekawsze, że człowiek przychodzi ... , a kelnerka idzie komuś obiad zanieść i on ma 
czekać. 
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Pani E. Fitza - no dlatego, to jest, nie mieści mi się to w głowie i uważam to za niedopuszczalne dlatego 
uważam, że tak, taka skarga mogłaby wpłynąć i komisja myślę, że przekazała by ją Panu Burmistrzowi, a Pani 
Dyrektor powinna udzielić na to pisemnej odpowiedzi i wyjaśnić wszelkie wątpliwości i sytuacje, które państwo 
twierdzą, że miały miejsce. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - ja myślę, że nie ma sensu komplikować sobie życia, a 
zwłaszcza komuś, kto chciałby skargę wnosić, bo nie ma sensu pisać skargi do nas, czy do komisji, jeśli można 
bezpośrednio wnieść ją do Pana Burmistrza, to by była chyba najprostsza droga. 
 
Pan W. Nowikowski - ze słów Pana, Pana Piotra i Pani Marleny wynika, że najbardziej, największym problemem 
jest właśnie dostęp do tego boiska, czyli czas, który wyznacza Pani Dyrektor i tutaj zgadzam się z Panem 
Przewodniczącym, że jeśli chodzi o konserwację, czy podlewanie właśnie boiska, to wydaje mi się, że łatwiej 
dostosować czas pracy jednej osoby, która to wykonuje, niż całej grupy młodzieży, czy dzieci, które przebywają 
u Państwa Winiarzów. Więc tutaj największym problemem z tego, co zrozumiałam jest właśnie ten dostęp do 
boiska i uregulowanie tego czasu  i gdyby przenieść to podlewanie na godziny wieczorne, no bo tak właśnie 
należało by czynić, jeśli chodzi o rośliny i trawy i w ogóle, a koszenie powiedzmy na godziny poranne tak jak 
grupy musiały przychodzić na 7:00 to przecież można od 7:00 wysłać pracownika, który skosie to boisko. Tak 
więc uważam, że łatwiej dostosować się z pracy jednej osoby, niż całej grupy, czy nawet kilku grup. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - jeśli nie wiadomo o czym mówimy, o pieniądzach więc, ja 
zarządzając takim boiskiem, pomijając kwestie finansowe jego utrzymania, no zrobiłbym też wszystko, żeby jak 
najwięcej tych pieniędzy  stamtąd pozyskać, no bo to są pieniądze, które zostają w szkole. 
 
Pan K. Cybul – miałem nie zabierać głosu, ale że też padło moje imię tutaj, to pozwolę sobie zabrać chwilę. 
Drodzy państwo, Rada Miejska nie jest kompetentna wyznaczać komuś zadania, ale jest kompetentna, żeby 
planować inwestycje na lata. O obiektach sportowych, ja powtarzam od 5 lat, to był priorytet mój i jest i się zrobił 
problem, bo brakuje obiektów sportowych odpowiednio przygotowanych, o odpowiedniej jakości, żeby przyjąć 
taką liczbę obozów sportowych, tu  jest problem. Nasze kompetencje nie poszły w tym kierunku, gdzie 
mogliśmy. Tutaj cała wina jest wrzucona na Panią Dyrektor, ale ja na każdej komisjach powtarzałem, że nad 
Panią Dyrektor, jest jej pracodawca, czyli Burmistrz Miasta i Gminy, a to jest pracownik. Już też kiedyś prosiłem 
o to, żeby podejmować szybciej działania, wyciągać konsekwencje z niektórych podejmowanych działań, a 
dzisiaj mamy tego efekt. 
 
Pan J .Filipek – Burmistrz MiG - teraz ja zostałem wywołany do tablicy, więc oczywiście się do tego odniosę. 
Ja znam swoje kompetencje i wykorzystałem je w 100%, oczywiście mam ograniczone możliwości, bo ja nie 
jestem bezpośrednio w tej szkole, nie jestem bezpośrednio na boiskach i za każdym razem wykorzystywałem 
swoje, swoje uprawnienia, żeby wpłynąć na, na zmianę i to zrobiłem też 2 tygodnie temu. Więc mam nadzieję, 
że będzie wykonane. 
 
Pani J. Kryńska – Cieśla - ja, jeśli można, to już, to już, to już na inny temat, mam pytanie do Pana Prezesa 
Leczyckiego, Panie Prezesie, nie wiem Proszę mnie wyprowadzić z błędu, jeżeli się mylę, ale zależy gdzie 
posłuchać w Rynie, zależy od kogo i co się dzieje z podłączenie wody na działkach, bo są osoby, które mówią, 
że nie będzie tej wody,  że jest źle podłączona, inne osoby mówią, że nie, że będzie podłączona. Także, ja 
pytam się już u źródła, nie wiem, czy to jest miejsce i czas, ale mam nadzieję, że jest, także Panie Prezesie 
bardzo proszę poinformować mieszkańców, mnie, jak to jest z tą wodą, z tym podłączeniem. 
 
Pan J. Leczycki – Prezes PGKiM - sytuacja wygląda w ten sposób, że na chwilę obecną nie jest możliwe 
uruchomienie wody i kanalizacji z powodów technicznych. Ponieważ sieci, studzienki, zarówno wodomierzowe, 
studzienki kanalizacyjne nie są, jakby odpowiednio przygotowane do tego, żebyśmy mogli te ścieki, czy wodę 
tym przesyłać. Są po prostu zapiaszczone, połamane, częściowo zniszczone. To w zasadzie zrobili działkowcy 
wykonując swoje przyłączenia kanalizacyjne głównie, jeżdżąc ciężkim sprzętem po studzienkach. Dzisiaj akurat 
mieliśmy z Panem Burmistrzem, z działkowcami, plus wykonawca były głównych sieci, spotkanie gdzie w 
związku z tym, że właśnie były różne głosy na ten temat, przygotowaliśmy prezentację taką, jak to wygląda w 
rzeczywistości. Niestety, na dzisiaj nie wyglądało, to dobrze. Natomiast ustaliliśmy, że nieprawidłowości, które 
leżały po stronie tej firmy wykonawczej, ktoś wykonana na ich zlecenie, czyli tu konkretnie w tych podłączenia w 
studzienkach wodomierzowych. I zarządu zarząd wyrówna drogi, jakby zniweluje studzienki, ponaprawia to, co 
jest połamane i to ma się odbyć do dnia mniej więcej do dnia 15 kwietnia i w trakcie tych, w trakcie tych prac, 
jak już będą jakieś odcinki porobione przez nich, także będziemy mogli zacząć swoje, jakby zadania, na nas, 
jakby zostało zlecone, że przeprowadzimy, oczywiście na koszt działkowców, ale przeprowadzimy czyszczenie 
tych sieci, tu chodziło sieci kanalizacyjne, czyli w trakcie ich prac wyrównywania dróg i obsadzania studzienek, 
gdzie będziemy, gdzie będzie możliwe, będziemy czyścić to i w trakcie wykonywania, jakby iż jakieś etapy będą 
zrobione, będziemy z tymi osobami już zawierać umowy. To nie będzie wszystko na raz, na pewno tylko jakimś 
etapami, czyli jakby to szło w miarę dobrze, to jakaś szansa by była do tego długiego weekendu majowego. 
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Natomiast musi to być dobrze zrobione, proszę państwa, ponieważ nawet, jak nie podpiszemy umowy,  a te 
piachy będą, gdzieś tam się dostawały do sieci kanalizacyjnej, to są urządzenia pompy, to są urządzenia dosyć 
czułe i za chwilę będzie awaria i bardzo duże koszty napraw. My, nie możemy sobie pozwolić na takie rzeczy, 
czyli no, niestety trzeba cierpliwie jeszcze chwilę poczekać. 
 
Pan K. Jarosz - ja bym chciał, na najbliższej sesji, usłyszeć to, chodziło o uzgodnienia z Panią Dyrektor, jak to, 
żebyśmy też wiedzieli. 
 
Pani E. Modzelewska - ja chcę powiedzieć coś dobrego, bo tutaj było mówione i zadowoleniu, ja nie, nie mówię 
teraz, jako Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej, ani pracownik gminy, ja chcę powiedzieć, jako mieszkaniec 
ulicy Krzywej i chcę przedstawić swoje zadowolenie i zadowolenie moich wszystkich sąsiadów z tego, że mamy 
wreszcie tą nową drogę, że mamy wykonany remont, który jest no w mojej ocenie, ja nie jestem fachowcem, ale 
mi jest po prostu wygodnie tam chodzić i dlatego chcę za to bardzo podziękować za to, że państwo byli 
przychylni temu, że przeznaczyliście część budżetu na tą drogę. Ta droga była już taka zasłużona, staruszka, 
że jej się to należało i należało się to nam. Ja nie mówię tego dzisiaj ponieważ droga została ukończona 
zgodnie z planem pod koniec października, tak bez kozery, ja mówię to dzisiaj dlatego, że przetrwaliśmy już z tą 
nową drogą zimę i tutaj myślę, ze strony Pana Prezesa, też serdeczne podziękowania. Nie wiem, jak to się 
stało, jak ta droga była stara i brzydka, to nikt o nią nie dbał po prostu, a jak ta droga jest nowa i ładna to nawet 
Pan Prezes pracowników przysłał i naprawdę jeszcze przed przebudzeniem się  słyszałam, że pracują na tej 
drodze maszyny, które nam ją odśnieżały, posypywały. Nie było żadnego problemu i za to bardzo serdecznie 
dziękuję w imieniu swoim i swoich sąsiadów. 
 
Pan J .Filipek – Burmistrz MiG - ja się odniosę, no cudnie nie ma. Zleciliśmy PGKiM -owi, żeby sprzątał tą ulicę,  
są chodniki, jest ulica. Przedtem oczywiście było odśnieżone, no tylko trudno było zamiatać żwir, no żwiru nie 
dało zamiatać, więc z chwilą ukończenia inwestycji zostały zlecone, tak jak wszędzie w każdym miejscu w 
Rynie, sprzątanie i odśnieżanie dla naszej spółki. 
 
Ad.21  Zamknięcie posiedzenia.                          
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad LVI sesję  Rady Miejskiej w Rynie Przewodniczący Rady zamknął 
obrady. 
 

Protokółowała:                                                                                    Przewodniczący Rady Miejskiej w Rynie  

Bożena Dybała                                                                                                        Juliusz Brant 

 

 


